



جامعة الإمام عبد الرحمن بن فيصل
IMAM ABDULRAHMAN BIN FAISAL UNIVERSITY

المدينة الطبية الأكاديمية | AMC | IAU

مستشفى الملك فهد الجامعي
King Fahd University Hospital

تحضير فحص قياس كثافة العظام

يقيس هذا الفحص محتوى المعادن في العظام، ويركّز عادة على الوركين والعمود الفقري لتقييم خطر الإصابة بالكسور الناتجة عن هشاشة أو ليونة العظام

التحضير:

- لا حاجة لتحضير مسبق.
- يُفضّل ارتداء ملابس مريحة، وقد يُطلب منك ارتداء رداء طبي عند وصولك.

أثناء الفحص:

- سيتم وضعك على طاولة الأشعة السينية أو بالقرب منها، ثم نقوم بتغطية الأجزاء الأخرى من جسمك بمئزر من الرصاص لحمايتها من التعرض غير الضروري للإشعاع.
- قد نطلب منك البقاء ثابتًا لعدة ثوانٍ أثناء التقاط الصورة، وقد يتم أخذ صور متعددة.

بعد الفحص:

- سيقوم طبيب الأشعة بمراجعة الصور ومشاركة النتائج مع طبيبك.





جامعة الإمام عبد الرحمن بن فيصل
IMAM ABDULRAHMAN BIN FAISAL UNIVERSITY

المدينة الطبية الأكاديمية | AMC . IAU

مستشفى الملك فهد الجامعي
King Fahd University Hospital

DEXA SCAN PREPARATION

A DEXA scan measures the mineral content in the bones, typically focusing on the hips and spine scan, to check the risk of fractures from osteoporosis or osteopenia.

Preparation:

- No special preparation needed.
- Wear comfortable clothes; as you may need to change into a gown upon arrival at the DEXA scanner room.

During the Test:

- You'll be positioned on or near the X-ray table. We will use a lead apron to cover other parts of your body to protect them from unnecessary radiation exposure.
- We may ask you to remain very still for several seconds while the images are captured. And multiple images may be taken.

After the Test:

- A radiology physician will read the scanned images and send the final report to your doctor, who will discuss them with you.

